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Protokół Nr 2/2024  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki 

Społecznej 

odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. Nr 15). 

 

Posiedzenie rozpoczęto 27 sierpnia 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:17 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Wojciech Aleksander 

2. Tomasz Jachimek 

3. Barbara Knapik 

4. Dawid Mocny 

5. Halina Popiela 

6. Dawid Przybyło 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

Renata Rzepa – Kierownik Referatu Edukacji, Kultury i Sportu 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik. Przywitała 

zaproszonych gości, poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia odbytego dnia 19 czerwca 2024 r. 

4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXI/478/2023 Rady 

Gminy Wierzchosławice z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy Wierzchosławice na 2024 rok. 

5. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznym przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wierzchosławice. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia odbytego dnia 19 czerwca 2024 r. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia odbytego dnia 19 czerwca 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXI/478/2023 

Rady Gminy Wierzchosławice z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy Komisji Rady Gminy Wierzchosławice na 2024 rok. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik poinformowała, że w związku z tym, że w naszej 

kadencji zostały powołane dwie nowe komisje, to jest: Komisja Oświaty, Statutów, Ochrony 

Zdrowia i Polityki Społecznej oraz Komisja Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy 

z Organizacjami Pozarządowymi wystąpiła konieczność zmiany uchwały z ubiegłego roku.  

W uchwale Nr LXXI/478/2023 Rady Gminy Wierzchosławice z dnia 28 grudnia 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Wierzchosławice na 2024 rok 

wprowadzono zmiany w załącznikach. Plan pracy Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia 

i Polityki Społecznej został uwzględniony w załączniku nr 1 do opiniowanej przez nas uchwały. 

Zmiana dotyczy również dodania dwóch punktów do naszego planu, tj. opracowanie projektu 

Statutu Gminy Wierzchosławice oraz opracowanie projektów statutów jednostek pomocniczych 

Gminy Wierzchosławice.  

 

Pytań oraz uwag nie było. 
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Głosowano w sprawie 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXI/478/2023 Rady 

Gminy Wierzchosławice z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy Wierzchosławice na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

5. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznym przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wierzchosławice. 

-Renata Rzepa: Niniejsza uchwała ma na celu dostosowanie zasad określenia wysokości opłaty 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez 

gminę przedszkolach publicznych, w czasie przekraczającym wymiar zajęć (tj. 5 godzin 

dziennie). W związku z Obwieszczeniem Ministra Edukacji i Nauki z dnia 27 lutego 2024 r. 

w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego, po waloryzacji dokonano zmiany stawki z 1,30 zł na 1,44 zł. 

Dla zobrazowania przedstawię Państwu dochody jakie z tego tytułu przedszkole otrzymuje. 

Porównując waloryzację w rok 2022, która obowiązywała od września 2022 roku do sierpnia 

2023 r. wynosiła 1,14 powyżej 5 godziny pobytu dziecka w przedszkolu. Dochód z tego tytułu 

wyniósł 37 057 zł. Ostatnia waloryzacja była w rok 2023, obowiązywała od września 2023 do 

sierpnia 2024 roku, wynosiła 1,30 powyżej 5 godziny. Z tego tytułu dochód wyniósł 58 770 zł, 
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czyli wzrost w stosunku do poprzedniego roku to jest wzrost 21 713 zł. Średnio dzieci 

korzystające z opieki powyżej 5 godzin to jest około 136, tyle było na przykład w czerwcu 

2024 r. Przedszkole pracuje w godzinach 6.00 - 16.30. od godziny 6.00 do 8.00 obliczamy opłatę 

taką dodatkową, gdzie rodzice ponoszą koszty i później od godziny 13.00, chyba że jest religia to 

od 13.30 do 16.30 jest kolejna naliczana opłata powyżej tych 5 godzin darmowych. Na chwilę 

obecną w naszym przedszkolu będzie uczęszczało powyżej 170 dzieci, więc już w ogóle nie 

mamy żadnych miejsc, wszystkie dzieci zostały przyjęte no i przedszkole myślę, że się ucieszy 

z takiej dużej ilości dzieci, ponieważ w Przedszkolu Słoneczko jest dużo mniej dzieci, tam nie 

chcą jednak te dzieci przychodzić. Bardzo proszę o podjęcie niniejszej uchwały, zresztą to są 

groszowe sprawy, a taka waloryzacja jest też potrzebna, bo też opłaty wzrastają za różne media, 

żywienie, także jak najbardziej jest zasadne przyjęcie tej uchwały. Dziękuję bardzo.  

 

Głosowano w sprawie 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznym przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wierzchosławice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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6. Wolne wnioski. 

-Halina Popiela: czym jest uregulowana ilość godzin w przedszkolu, to znaczy chodzi mi od 

której godziny do której, kto o tym decyduje? 

-Renata Rzepa: Dyrektor, jest spotkanie z rodzicami i oni takie zapotrzebowanie wcześniej na 

takich kartach przyjęć do przedszkola zgłaszają, że potrzebują, aby ta opieka była od 6.00, bo 

muszą jechać na przykład na 6.30 do pracy, więc te dzieci już od 6.00 są w tych przedszkolach, 

czy nawet w szkołach w klasie I już świetlica jest wprowadzona często od 6.30. 

-Halina Popiela: a czy to jest jakoś prawnie uregulowane? 

-Renata Rzepa: Dyrektor składa zapotrzebowanie do organu prowadzącego do Pani Wójt, że 

prosi o zwiększenie ilości godzin na świetlicy. 

-Halina Popiela: ale przedszkole konkretnie. 

-Renata Rzepa: w Statucie jest napisane, że przedszkole powinno jakby sprawować opiekę 

dostosowywać tę opiekę do zapotrzebowania rodziców.  

 -Halina Popiela: a czy jest jakaś wymagana ilość dzieci, które, jeśli rodzice potrzebują, żeby to 

było od godziny 7.00, czy 6.30, czy jest wymagana ilość dzieci? Jedno dziecko, czy dwoje? 

-Renata Rzepa: nawet dla jednego dziecka. Bo one do godziny 8.00 są w jednej Sali. Wszystkie 

dzieci. I później o godzinie 8.00 przychodzą Panie i sobie zabierają swoje dzieci, te które były od 

6.00, czy od 7.00 do swoich Sal.  

-Halina Popiela: i to określa Statut Przedszkola? 

-Renata Rzepa: to jest Statut Przedszkola, tak. Nawet jak jest Regulamin to też w Regulaminie, 

jak dzieci są przyjmowane do przedszkola to też w Regulaminie jest zapisane.   

-Tomasz Jachimek: mam rozumieć, że przedszkole ma pełny stan? 

-Renata Rzepa: pełny, już nic nie ma, od wczoraj wieczorem już nic nie mamy.  

-Tomasz Jachimek: a jeżeli chodzi o szkoły? Czy mamy w szkołach jeszcze coś? 

-Renata Rzepa: w oddziale przedszkolnym mamy miejsce w Ostrowie, jest tam 17 dzieci, więc 

maksymalnie może być 25, pod jednym warunkiem, że metrażowo się zmieszczą te dzieci, bo to 

też jest ważne, ustawa mówi, że maksymalnie w oddziale przedszkolnym  może być 25 dzieci 

i nie ma mowy o 26, czy 27; w Mikołajowicach też jest 17, więc tam też może być 25, jeżeli 

oczywiście wymiary pomieszczenia nam na to pozwolą; w Łętowicach mamy 25, w Rudce mamy 

50 to jest full, w Wierzchosławicach mamy 25 to jest też full. Tylko i wyłącznie zostają nam 

Mikołajowice i Ostrów.  
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-Tomasz Jachimek: to pięknie, że tak dużo dzieci jest, że mamy obłożenie, trzeba się pochwalić.  

-Małgorzata Moskal: musimy też zwrócić Państwa uwagę, bo musieliśmy zrezygnować 

z oddziału przedszkolnego w szkole. Właśnie dlatego stało się to, co Pani Renata mówi. Nowe 

przepisy wchodzą w życie i nie udało nam się jako gminie ich uregulować w zakresie ppoż. 

i niestety musieliśmy zrezygnować z jednego oddziału przedszkolnego na terenie szkoły 

w Wierzchosławicach, stąd te przeniesienia. Rodzice nie byli przeciwni… 

-Renata Rzepa: niektórzy już wiedzieli, bo pocztą pantoflową do nich dotarło, co się dzieje. 

-Małgorzata Moskal: olbrzymie podziękowania Pani Renato za to, co Pani zrobiła z Panią 

Moniką w szczególności, bo to jest naprawdę… martwiliśmy się o to, czy się rodzice zgodzą, bo 

to od ich zgody było uzależnione, w którym kierunku możemy pójść dalej, a nie ukrywam, że na 

ten moment mamy tam poważny problem.  

-Tomasz Jachimek: przepisy zmieniają się. 

-Barbara Knapik: ale zazwyczaj rodzice zostawiali w przedszkolach, jeszcze pamiętam jak ja 

miałam dziecko… 

-Małgorzata Moskal: na pewno to o czym mówimy od godziny 6.00 pozostawienie dziecka daje 

warunki rodzicom na to, aby one mogły tam fajnie być zaopiekowane, a rodzice spokojnie jechać 

do pracy. To jest naprawdę duży plus. 

-Renata Rzepa: i na przykład przerwy świąteczne, tam nie ma przerw, tam nie ma ferii, bo u nas 

w szkołach też nie ma ferii, jest też oddział przedszkolny, który funkcjonuje w okresie ferii, bo 

oni tylko mają przerwę wakacyjną oddziały przedszkolne. Ale tak naprawdę w tym oddziale 

przedszkolnym w szkole zostaje jedno, dwoje dzieci, no i takie dzieci przez te 8, 9 godzin nudzą 

w te ferie, czy w tą przerwę świąteczną, w przedszkolu jest ich 70-100 różnie. Dzieci łączą się 

tam w wspólne grupy i się bawią, a tak to takie dziecko… nie raz mieliśmy taką sytuację, dwa 

lata temu w Łętowicach był dyżur wakacyjny to proszę sobie wyobrazić, było jedno dziecko do 

dyżuru wakacyjnego, ale musieliśmy zapewnić opiekę, bo w przedszkolu nie było miejsca, żeby 

tam to dziecko dodać. I dla jednego dziecka nauczyciel przez te 8, 9 godzin, czasem było tak, że 

dziadkowie zabierali to dziecko wcześniej, czasem było tak, że nauczyciel wziął swoje dziecko z 

domu, żeby mogło się to dziecko z nim bawić. Ale rodzice mieli duży problem, bo nie da rady 

przez dwa miesiące wziąć urlopu.  

-Tomasz Jachimek: a z ciekawości, a w żłobku też jest full? 

-Renata Rzepa: na chwilę obecną tak i myślimy, że od stycznia 2025 roku będziemy 

funkcjonować z obłożeniem. Bo cały czas rodzice dzwonią, jeszcze teraz będzie zmiana tej 

ustawy o finansowaniu żłobka.  
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7. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała zamknięcia 

2 posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Komisji: 

 

Karolina Ducinowska       Barbara Knapik 


